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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2021-02-16, § 16 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 16 februari 2021 kl. 17.00 – 17.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Torsdagen den 25 februari 2021, §§ 1-6, 8-15, 17-18, 23-

25 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 16 februari 2021, §§ 7, 16, 19-22 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M) §§ 1-11, 13-25 
Amelie Langby (M) 
Jonas Nilsson (M) §§ 1-19, 23-25   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S) §§ 1-19, 23-25   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)   
Rose-Marie Rooth (V)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Maja Boström (C) för Fritz Lennaárd (M) § 12 
Maja Boström (C) för Jonas Nilsson (M) §§ 20-22 
Heidi Lampinen (S) för Felix Antman Debels (S) 20-22 

 

 Ersättare:   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)   
Maja Boström (C) §§ 1-11, 13-19, 23-25   
Ulrika Hoff (KD)   
Heidi Lampinen (S) §§ 1-19, 23-25   
Sinikka Suutari (S) 
Maria Mustonen (V) §§ 1-4, 6-21, 23-25   
Tapani Juntunen (SD)   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Monika Gerdhem, 

Gustaf Landahl, Anders Kanelin, Daniel Persson, Emily Tjäder, Malin 

Täppefur, Juha Salonsaari, Michael Norman, Sara Högne, Erica Fiume, 

Marlene Keijsner samt borgarrådssekreteraren Cindy Falquet och 

personalföreträdaren Luis Lopez. 
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 § 16 
Skrivelse om fjärrvärmeanslutningar vid nyproduktion av 
Karin Wanngård m.fl. (S) 
Remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2020/1461 

Dnr 2020-17063 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att förklara 

paragrafen omedelbart justerad.  

  
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 januari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Vi förvånas över att miljöförvaltningen har bytt åsikt i frågan 

om hur en byggnads energianvändning ska beräknas. I 

tjänsteutlåtandet skriver förvaltningen att den senaste 

förändringen av Boverket byggregler med nya 

viktningsfaktorer för fjärrvärme och el innebär att 

energikraven blivit tämligen teknikneutrala. 

 

I sitt svar på remissen Förslag till ändring av Boverkets 

byggregler, när förändringen ovan föreslogs, skrev dock 

miljöförvaltningen: 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har vid tidigare remisser och 

i linje med Energikommissionens bedömning, förespråkat en 

systemgräns som är baserad på använd energi (nettoenergi) 

framför levererad (köpt) energi. Flera remissinstanser har 
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tillstyrkt Energikommissionens bedömning, till dessa hör 

bland andra Energimyndigheten, Länsstyrelsen i Hallands län, 

Karlshamns kommun, Sveriges Kommuner och Landsting, 

Energiföretagen Sverige, Världsnaturfonden, Eon Sverige AB 

och Sveriges Allmännyttiga Bostadsbolag AB (SABO).  

 

En systemgräns som baseras på använd energi utgår från 

byggnadens totala energibehov oavsett tillförselform av 

energin (fjärrvärme, värmepump, solel på byggnaden etc.) 

och säkerställer en energieffektiv klimatskärm på byggnaden, 

d.v.s. säkerställer en teknikneutral uppvärmning. (Miljö- och 

hälsoskyddsnämnden 2019-09-24 p. 15.) 

 

I remissvaret från år 2019 skriver alltså miljöförvaltningen att 

använd energi (nettoenergi) var att föredra framför köpt 

energi med viktningsfaktorer. 

 

Ett annat argument som förs fram av förvaltningen i aktuellt 

tjänsteutlåtande är att andra beräkningsmetoder än Boverkets 

kan medföra ökade kostnader för byggherrar. Därför bör 

staden fortsätta ha energikraven formulerade som köpt energi 

med viktningsfaktorer. Förvaltningen skriver också att det i 

Norra Djurgårdsstaden pågår försök med beräkningar 

baserade på nettoenergi. När vi ställt frågan till projektet 

Norra Djurgårdsstaden har vi dock fått svaret att det absolut 

är möjligt att ställa krav i nettoenergi i hela staden samt att det 

kräver resurser både att mäta köpt energi och att mäta använd 

energi, oavsett metod måste staden göra uppföljningar 

(exempelvis genom stickprov). 

 

Vi menar att staden borde följa sin egen, SKR:s, Sveriges 

Allmännyttas, Energikommissionens och många andras 

övertygelse och börja mäta använd energi istället för att mäta 

köpt energi. 

 

Det är dags att sluta komma med bortförklaringar och istället 

agera för klimatet och bygga energieffektiva byggnader. Den 

grönblå majoritetens politik leder till nya byggnader med 

sämre prestanda och större klimatpåverkan. 

 

Vi håller med miljöförvaltningen i deras uttalande från 

september 2019: ”Förvaltningen anser att använd energi 

(nettoenergi) är att föredra framför tillförd energi för att 

säkerställa en energieffektiv klimatskärm och 

teknikneutralitet för uppvärmningssystem”. 

 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
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Sverigedemokraterna delar förvaltningens synpunkter och 

förslag. De föreslagna kraven på mål för energi-inköp låter 

bra men ett sådant beslut kräver en omfattande analys och 

beaktande av många olika faktorer. Därför ter sig det något 

oseriöst att kräva en sådan stor förändring ska ske "utan 

dröjsmål" och "omedelbart" - sådan retorik framstår mer som 

politiskt poserande än som ett genomtänkt förslag.  

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Maria Kjellman Wall 
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